
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr L/2021 

L sesja w dniu 07 października 2021 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady L sesji nadzwyczajnej Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 14:00  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Sylwester Różycki i powitał radnych, Pana Wójta Henryka 

Nosowskiego, Panią Skarbnik Dianę Czubak oraz Pana Piotra Grelę Kierownika Referatu 

RGK. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Renata Bączek  

2. Karol Białas  

3. Małgorzata Burek  

4. Maria Deja  

5. Maria Gajewska  

6. Wiesława Kaczyńska  

7. Sylwester Różycki  

8. Ewelina Suligowska  

9. Katarzyna Taras  

10. Monika Wiecheć  

11. Mariusz Wojcieszak 

12. Artur Zasada  

13. Bogdan Zdon  

14. Mariusz Mirecki 

Nieobecny (1) 

1. Adam Stańczyk 

 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził że w obradach 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał  p. Martę Regulską. 

 



2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady  zapytał, czy ktoś ma wnioski bądź uwagi do przedstawionego porządku 

obrad. Następnie poprosił o przystąpienie do głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Adam Stańczyk  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty.  

 

3. Informacje na temat analizy oświadczeń majątkowych.  

Przewodniczący Rady przedstawił informację na temat analizy oświadczeń majątkowych 

Radnych Rady Gminy w Orońsku za 2020 rok (załącznik Nr 1 do protokołu).  

 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2021-2036, 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Skarbnik odczytała zmiany w dochodach i wydatkach, wymienione w załączniku nr 3  

do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko  

na lata 2021 - 2036. Następnie zgłosiła autopoprawkę oraz dodała, że uzgodniono z Regionalną 

Izbą Obrachunkową, że nasza umowa leasingowa będzie traktowana, jako wydatek bieżący,  

nie jako kwota długu.  

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2021-2036.  

Wyniki głosowania 



ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Adam Stańczyk 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr L/244/2021 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orońsko na lata 2021-2036 została przyjęta. 

 

b) zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok, 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany wprowadzone w uchwale budżetowej pokrywają  

się ze zmianami w WPF wyłączając zmiany zwiększające dotację.   

Następnie rozmawiano na temat działania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych.  

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok wraz z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Adam Stańczyk 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr L/245/2021 w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Orońsko na rok 2021 została przyjęta. 

 



c) poboru łącznego zobowiązania pieniężnego podatku: rolnego, leśnego i od 

nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zaktualizowany został wykaz inkasentów w związku z wyborami 

w Bąkowie. Wybrano nowego sołtysa i zmienił się załącznik.  

Pani Deja nawiązała do pytań sołtysów o zwiększenie diet oraz prowizji. Zapytała, czy planuje 

się podwyżkę. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że plan był taki, aby płacić sołtysom za skuteczne doręczenie 

decyzji, ale powstała nieścisłość prawna, czy to ma być oskładkowane. Wystąpiliśmy do ZUS-

u krajowego z zapytaniem, ale odpowiedzieli, że gmina, jako urząd nie jest przedsiębiorcą i nie 

udzielą interpretacji. Odesłali nas do ZUS-u w Radomiu, gdzie wysłaliśmy ponowne zapytanie.  

Pan Wójt odpowiedział, że musimy wszystko załatwić zgodnie z prawem, aby nie narazić 

sołtysów na dodatkowe opodatkowania. Ustaliliśmy, że dieta jest wystarczająca na dojechanie, 

pokrycie kosztów dojazdu i rekompensaty za utracony czas pobytu na sesji. Dodatkowa praca, 

była by z korzyścią dla funkcjonowania Referatu Finansowego. Sołtysi, którzy roznoszą 

wezwania i decyzje robili by to za godziwe wynagrodzenie.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że minął już ponad miesiąc odkąd wysłała to pismo. Odpowiedź 

powinna już przyjść.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania, następnie poprosił o 

przystąpienie do głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

poboru łącznego zobowiązania pieniężnego podatku: rolnego, leśnego i od nieruchomości w 

drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Adam Stańczyk NIEOBECNI (2) 

Mariusz Mirecki , Adam Stańczyk 

 



Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr L/246/2021 w sprawie poboru łącznego 

zobowiązania pieniężnego podatku: rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa oraz 

określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso została przyjęta. 

 

5. Wolne wnioski 

Pani Suligowska poprosiła o wyrównanie „ul. Orzechowej” oraz ul. Wąskiej.  

Pani Deja poinformowała, że droga w Łaziskach od drogi powiatowej do kaplicy wymaga 

wyrównania oraz zgłosiła zły stan drogi powiatowej przy DPS.  

Pan Białas zgłosił potrzebę odmulenia rowów w Krogulczy Suchej.  

Pan Grela odpowiedział, że obecnie takie prace są prowadzone w Tomaszowie. Potem 

koniecznie trzeba będzie zająć się rowami przy ul. Rzecznej. Krogulcza będzie następna.  

Pani Burek zapytała, czy droga powiatowa Zaborowie – Omięcin zostanie zrobiona. 

Pan Wójt odpowiedział, że otrzymał informację, że tak, ale w mniejszym zakresie, ponieważ 

wykonawca jest o 100 % droższy.  

Pani Burek zapytała, czy jest prowadzone postępowanie sądowe w związku z wadliwym 

remontem świetlicy w Zaborowiu.  

Pan Grela odpowiedział, że tak. Pozew został złożony w czerwcu. 

Pan Wojcieszak zgłosił, że ktoś przestawił lampę w Chronówku.  

Pan Zdon powiedział, że w 2019 r. w m. Ciepła podjęto uchwałę o przeznaczeniu środków z 

funduszu sołeckiego na oświetlenie na odcinku 900m. Oświetlenie wykonano na odcinku 

500m. w miejscu, w którym nie ma zabudować. Proszę Pana Wójta o złożenie informacji w tej 

sprawie na piśmie ponieważ muszę tłumaczyć się przez mieszkańcami.  

W sprawie remontu dróg powiatowych pisałem pisma do starostwa. Otrzymałem odpowiedź, 

że ubytki zostały wykonane w miesiącu wrześniu. Ten odcinek drogi znajduje się koło mnie i 

na pewno bym to zauważył. Jest to stwierdzenie nieprawdy. Wnioskuję do Pana Wójta,  

aby porozmawiał z Panem Dyrektorem.  

Pan Mirecki poinformował, że w Tomaszowie jest topola, którą powinno się wyciąć, ponieważ 

stoi na środku skrzyżowania, spadają z niej co jakiś czas gałęzie. Stwarza niebezpieczeństwo i 

trzeba ją wyciąć. 

Pan Grela odpowiedział, że wystąpi o pozwolenie na wycinkę.  Wykonana zostanie ekspertyza, 

aby nikt nie zarzucił, że łamane są jakieś standardy. Jednak potrzebowałbym, aby ten wniosek 

został złożony na piśmie.  

 

 



5. Zamknięcie obrad 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Sylwester Różycki 

zamknął o godz. 14:40 obrady L sesji.  

 

            Protokołował                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

         /-/ Marta Regulska                                                            /-/  Sylwester Różycki 

 

 

 

Pełne nagranie z L sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji.” 

http://www.bip.oronsko.pl/

